
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Adama Massalskiego

na 31. posiedzeniu Senatu
w dniu 22 kwietnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Przedstawiam treœæ Apelu nr 2 XXV Okrêgowego Zjazdu Œwiêtokrzyskiej Izby Lekarskiej z dnia

21 marca 2009 r. dotycz¹cy podjêcia dzia³añ zmierzaj¹cych do zmiany algorytmu podzia³u œrodków fi-
nansowych bêd¹cych w dyspozycji Narodowego Funduszu Zdrowia, który obecnie jest wyj¹tkowo
krzywdz¹cy dla pacjentów województwa œwiêtokrzyskiego.

Samorz¹d lekarski województwa œwiêtokrzyskiego postuluje wprowadzenie zmian algorytmu po-
dzia³u wy¿ej wskazanych œrodków z uwagi na to, i¿ algorytm ten jest powi¹zany z wysokoœci¹ przeciêt-
nego wynagrodzenia przypadaj¹cego na gospodarstwo domowe w danym regionie. Taka sytuacja
wymaga weryfikacji, gdy¿ w ¿aden sposób nie ma korelacji z realnymi kosztami wytworzenia œwiadcze-
nia medycznego w danym województwie. Dodaæ w tym miejscu nale¿y, i¿ dodatkowym elementem kory-
guj¹cym w obecnie funkcjonuj¹cym algorytmie jest wskaŸnik wynikaj¹cy z ró¿nicy w kosztach
wytworzenia danego œwiadczenia medycznego w ró¿nych oddzia³ach funduszu oraz wskaŸnikiem wyni-
kaj¹cym z liczby i rodzaju wykonywanych œwiadczeñ wysokospecjalistycznych w relacji do liczby tych
œwiadczeñ w roku poprzednim. Tak skonstruowany sposób podzia³u œrodków z Narodowego Funduszu
Zdrowia uderza w biedniejsze regiony, w tym w województwo œwiêtokrzyskie, albowiem powoduje ci¹g³e
ich niedofinansowanie. Jednym s³owem, fakt uzyskiwania ni¿szych dochodów przez mieszkañców da-
nego regionu obni¿a wysokoœæ przyznawanych œrodków, dodatkowo s¹ one relatywnie ni¿sze w tych re-
gionach po zastosowaniu wskaŸnika ni¿szego jakoby kosztu wytworzenia œwiadczenia, wskutek czego
ca³y czas województwa biedniejsze otrzymuj¹ jeszcze ni¿sze œrodki na œwiadczenia, przez co nie mog¹
pozwoliæ sobie na przeprowadzenie zbyt du¿ej liczby wysokospecjalistycznych œwiadczeñ medycznych.

Taki sposób podzia³u œrodków godzi w pacjentów w takich regionach, jak œwiêtokrzyskie, lubelskie
czy warmiñsko-mazurskie.

Szanowna Pani Minister, popieram postulaty wyra¿one w Apelu nr 2 XXV Okrêgowego Zjazdu Œwiê-
tokrzyskiej Izby Lekarskiej z dnia 21 marca 2009 r. i sprzeciwiam siê takiemu niesprawiedliwemu po-
dzia³owi œrodków z Narodowego Funduszu Zdrowia, jaki ma miejsce obecnie. Mam nadziejê, ¿e moje
zdanie wyra¿one w przedmiotowej kwestii zostanie wziête pod uwagê w pracach resortu zdrowia nad
zmian¹ niekorzystnego algorytmu podzia³u œrodków na œwiadczenia medyczne, by nie krzywdzi³ on bie-
dniejszych regionów.

Z powa¿aniem
Adam Massalski




